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Sinds de oorlog in de Oekraïne onderzoeken wij samen met de gemeenten in de Groene
Metropoolregio Arnhem Nijmegen wat wij kunnen doen om te zorgen dat er via onze
inkoop van gas geen of zo weinig mogelijk geld naar de Russische staatskas gaat. Wij
worden door het 5° sanctiepakket voor de keuze gesteld om het contract met Gazprom
Marketing en Trading Limited op te zeggen. Ons standpunt is dat er na het ingrijpen van de
Duitse Staat geen geld meer via Gazprom M&T naar de Russische staatskas stroomt en het
opzeggen van het contract wat dit betreft geen effect heeft. Daar staat tegenover dat het
opzeggen de gemeenten en haar inwoners veel extra geld kost. De meerkosten worden
voor de hele regio begroot op 1,7 miljoen euro voor een periode van drie maanden.

Wij willen graag van u horen of u dit standpunt met ons deelt en of u van uw bevoegdheid
gebruik kunt maken om te zorgen dat wij het contract met Gazprom Marketing en Trading,
inmiddels dochter van het bedrijf SEFE, voor de laatste drie maanden van dit jaar kunnen
uitdienen. Wij lichten ons standpunt hieronder toe.

Achtergrond en ontwikkelingen
In 2021 zijn wij gestart met een Europese aanbesteding voor de inkoop van het benodigde
gas voor onze gemeentelijke gebouwen vanaf 1 januari 2023. Deze aanbesteding hebben
wij samen met 15 andere gemeenten in onze regio gedaan. Deze gezamenlijkheid leidt
ertoe dat wij sterker staan om onze doelstellingen ten aanzien van de verduurzaming van
ons vastgoed en de overstap naar groen bio-gas kunnen waarmaken. Met Eneco Zakelijk
B.V. hebben wij een partner gevonden die ons hierbij gaat ondersteunen.

Na de start van de oorlog in Oekraïne hebben wij onderzoek gedaan naar de mogelijkheden
om het contract met Gazprom Marketing & Trading Limited te beëindigen en wat daarvan
de gevolgen zijn. Onze afweging is destijds geweest dat er veel juridische voetangels en
klemmen waren en, veel belangrijker, dat het beëindigen van het contract de Russische
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staat juist meer geld zou opleveren. Gazprom M&T kon het voor ons ingekochte gas
namelijk tegen marktwaarde verkopen en dat zou veel extra inkomsten genereren.

In april van dit jaar waren er twee belangrijke ontwikkelingen die onze afweging
beïnvloeden:

• Het 5° sanctiepakket werd afgekondigd door de EU;
• De aansturing van het moederbedrijf van Gazprom Marketing & Trading Limited

werd overgenomen door de Duitse staat.

Wij hebben in de afgelopen maanden ons uiterste best gedaan om, in veelvuldig contact
met uw ministerie en met de VNG, duidelijkheid te krijgen over de consequenties van beide
ontwikkelingen. Vanuit uw ministerie is ons daarbij geadviseerd het contract met Gazprom
nog niet op te zeggen, maar het ontheffingskader af te wachten.

Dit ontheffingskader is op 21 juni jl. gepubliceerd. Vanuit uw ministerie wordt aangegeven
dat u Gazprom nog steeds als Russisch bedrijf aanmerkt en dat wij voor het continueren
van het contract een ontheffing moeten aanvragen. Daarbij is aangegeven dat onze
redenatie dat er door de overname van Gazprom Germania geen geld naar Rusland gaat,
niet relevant is.

Wij hebben een verschil van inzicht met uw ministerie rond het effect van de ingreep van de
Duitse staat in de aansturing van Gazprom Germania. De Duitse staat heeft niet alleen de
aansturing overgenomen, maar ook een lening van 10 miljard aan het bedrijf ter
beschikking gesteld. Het feit dat Rusland het bedrijf inmiddels boycot, geeft aan dat het
bedrijf inmiddels niet meer in het belang van Rusland opereert. Duitsland roept partijen op
om hun inspanning te ondersteunen door klant van het bedrijf te blijven. Het zou een
vreemde situatie zijn als wij als collega-overheid dan wel het contract met een
dochterbedrijf opzeggen.
Wij kunnen als college niet aan onze gemeenteraad, burgers en bedrijven uitleggen dat wij
tonnen aan meerkosten uitgeven aan een maatregel waarvan wij weten dat deze geen
effect heeft op de oorlogskas van Rusland.

Vragen aan u
Gezien bovenstaande hebben wij aan u de volgende vragen:

• Deelt u onze mening dat er met de overname van Gazprom Germania door de
Duitse staat gegarandeerd is dat er geen middelen naar Rusland zullen gaan?

• Deelt u onze mening dat een beoordeling vanuit de geest van het 5° sanctiepakket
ertoe leidt dat ons contract niet onder de sancties valt?

• Indien u vindt dat het toch formeel onder het 5° sanctiepakket valt, bent u dan
bereid om een ontheffing te verlenen vanuit de afweging dat u in dezen een
buurland ondersteunt bij haar grote opgave om de energiecrisis in haar land het
hoofd te bieden?

Wij zien uw reactie spoedig en met belangstelling tegemoet.
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U zult een vergelijkbare brief ontvangen van het college van burgemeester en wethouders
van Arnhem.

Hoogachtend,
het college van burgemeester en wethouders van Nijmegen

gemeentesecretaris
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